中美学校德育目标、内容、途径和方法比较研究
李宗慧
(四川警官高等专科学校, 四川泸州646000)

摘要: 如何认清新时期德育工作特点, 提高学生德育实效性, 培养和造就21 世纪的社会主义新人是学校德育改革重点。本文以美国为研究对象, 比较和分析美国学校德育目标、德育内容、德育途径和方法, 以期对我国德育教育给予一定启示。
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On Contrast of Moral Training between Chinese Schools and American Schools

L I Zong2hui

(Sichuan Police College , Luzhou , Sichuan , 646000)

Abstract :That how to see through the features of moral t raining in the new period , and how to improve the actual ef2 fect s of moral t raining on student s and how to foster and t rain the people in the 21st century , is a key to moral t raining reform in China. This article analyzes the aim , content , way and means of moral t raining in American schools to ex2 plore some solutions to above point s.
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浅析中美两国学校道德教育方式的异同
李勇进
(云南警官学院, 云南·昆明　650223)

内容摘要: 学校道德教育方式是指学校进行道德教育的具体途径和活动方式。比较中美两国学校道德教育方式, 研究其异同,

分析其利弊, 目的在于以增强学校道德教育的效果为目标, 学习世界各国学校道德教育科学的有效方式, 为21 世纪中国学校道德教育的改革与实践提供有益的借鉴。
关键词: 中美两国; 学校道德教育方式; 共性与异性
Opening New Space of Politics and Theory Education in Colleges

———Significance and Function of Editing Network Page of Politics and Theory Course in Colleges

SUN Guo - xin , LUO Yun

(Yunnan Institute of Police Officer Kunming Yunnan 650223)

Abstract :Network page of politics and theory course in colleges is network page of politics and theory that is established with various contents and columns in the campus network in colleges. The page can be used to educate and carry out such activities as learning , looking through ; exchanging , talking and taking exam. The function and significance is as followed : creating new methods and contents of education ; extending the time and space of education ; enriching the contents of education ; encouraging the initiative and participation of teachers and students.
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中美学校道德教育内容比较及启示
叶芳云
(海南师范学院生物系,海南海口571158)

　　摘　要:学校道德教育的内容很大程度上影响着道德教育的实效性,为此,各国都非常重视道德教育内容的改革。美国是世界上教育和经济最发达的国家之一,研究分析中美学校道德教育在内容上的异同,进而批判地吸收和借鉴,将为我国学校道德教育改革提供一些探讨性的思路。
关键词:中国;美国;学校;道德教育内容; 启示
Comparison between Chinese and American Schools

in Morality Education Content and Its Implication

YE Fang-yun

( Department of Biology , Hainan Normal University , Haikou 571158 , Hainan)

Abstract :As the content of morality education at schools influences to a large extent the actual effect of morality education ,nations the world over have all given due priority to the reform in morality education content . Since the United States is one of the most developed nations educationally and economically ,an analysis and comparison is attempted of the similarities and differences between the United States and Chinese schools in morality education content in the hope of drawing on the experiences of U. S.A. schools in that aspect and throwing some constructive light on the reform of morality education in Chinese schools.
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中美高校创业教育模式比较研究
【海外视角】
摘 要：学习和借鉴国外各高校创业教育的成功经验，对于培养大批具有创新精神和创业能力的高素质人才，具有重要现实意义。本文以创业教育的背景、定位、师资力量方面分析了以美国与创业教育方面的，由此提出改进中国创业教育的建议。
关键词：高校；创业教育；美国；中国
A Comparative Study of Enterprising Education in Chinese and US Universities

FEI Liyan

( International Exchange Institute，Shanghai Business School Shanghai 201400，China )

Abstract: For the purpose of letting students develop the enterprising capability and the high caliber talents, it is important to learn from foreign countries which succeed in enterprising education. This article compares the similarities and differences between representative foreign enterprising education from USA and from China. Furthermore, it presents suggestions for improving enterprising education in China.

Key words: higher education, enterprising education, international comparison
中美高校教育制度比较三题
李怀1 ,张悦23

　　　　　　　　　　(1. 东北财经大学产业组织与企业组织研究中心, 辽宁大连116025;

2. 东北财经大学津桥商学院, 辽宁大连116600)

摘　要:知识经济是当今世界经济发展的主题,创新力则是其中最为关键的一环。决定创新力的重要因素在于高等教育制度,而我国的相关政策在激励创新方面效果并不理想。通过对中美学术成果产业化、交叉学科及研究型大学的制度建设进行比照和探讨,在展示了美国高等教育对学生创新能力的激励的同时,指出了我国高等教育在培养学生创新能力方面存在的缺陷,为我
国高等教育制度的改革提供一些借鉴。
关键词:中美高校;教育制度比较;创新
Three Topics on a Compar ison Between Higher Educa tion

Institutions of China and the U. S.

L I Huai1 , ZHANG Yue2

(11Centre of Industria l and B usiness O rgan ization, Dongbei University of Finance and Econom ics,

Dalian 116025, China; 21Kingbridge B usiness College, Dongbei Un iversity of Finance and Econom ics,
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Abstract: Knowledge economy is the trend of the world economy nowadays, of which innovation is the key.Higher education institutions are essential incentives of innovation. The higher education related policies are not as effective as those of the U. S. on motivating innovation aswell as illustrate the successful examp les in the U. S. by university research commercialization, interdiscip linary research and policies on research universities in both countries. Also we hope to offer some useful advice on the national reform of a China’s higher education institutions.
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中美高校学生科研能力培养的比较及启示
董　皓
(西安石油大学国际交流中心, 陕西西安710065)

摘　要: 随着高校本科教育人才培养目标的进一步明确,构建培养创新型人才的本科教育体系已成为热门话题,作为实现目标的有效措施之一,本科生科研活动正在逐步得到各方面的重视。美国作为世界高等教育强国,其本科教育的质量长期为世人称道。在当前高等教育发展的关键时期,结合国情,充分借鉴发达国家成功的本科教育改革经验,对于加快推进我国高等教育改革和高等学校建设,促进创新型人才培养,既具有重要的现实意义,也是必然的发展需求。
关键词: 研究型大学; 本科生科研; 创新型人才培养
Comparison and Enlightenment of the Research Capacity Training

between Chinese and American Undergraduates

DON G Hao

( International Exchange Center , Xi’an S hiyou University , Xi’an , S haanxi , 710065 , China)

Abstract : With the clear definition of the undergraduates t raining goal in colleges and universities , it become the hot topic to establish the undergraduate education system for the purpose of t raining innovative qualified people. One of the effective measures to reach the goal is to attach the importance gradually to the research activities of undergraduates in many aspect s. The quality of undergraduate education in America , which is regard as a powerful count ry in higher education , has been appreciated in the world. Therefore , at the critical period of present higher education development , using the successful experience of undergraduate education reform in advanced count ry combined with our national practice is very significant and necessary to improve the educational reform of higher education and const ruction of colleges and universities , and promote the t raining of innovative qualified people.
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